

# Fællesmøde i Genskabet den 18. januar 2024

*Til stede: Henrik, Maja, Dorte,  
Pernille og Kjeld. Facilitator: Siri.  
Referent: Anna*

## Dagsorden

1. Valg af facilitator og referent
2. Redigering af dagsorden
3. Status på aftaler fra sidste møde
4. Orientering udefra
5. Fordeling af tjanser
6. Bestyrelse - orientering
7. Aktivitetsplan for kurser i 2024
8. Energifællesskab
9. Evt.

## Ad. 3 Status på aftaler fra sidste møde

- Toilet-tjans december fint udført af Kjeld
- Baggård v. Siri - Tjek
- FORS-skilt - tjek
- Skab i værksted - tjek
- Kursuskalender v. Siri - Tjek
- Arbejdsdag med fokus på tøj - tjek
- Bestyrelsens årskalender - tjek
- Finde medlem v. Siri - Mangler

## Ad. 4. Orientering udefra:

Siri har talt med Ester og orienteret hende om arbejdet med forretningsplanen.

## Ad. 5 Fordeling af tjanser:

- Rydde sne - Pernille
- Tjekke varmerør i træværksted, toilet og gang i frosten. Evt. sørge for at der er frostfrit med et el-varmeapparat - Kjeld
- Butiks-tjanser i januar - Kjeld og

Dorte skriver sig på

## Ad. 6 Orientering fra bestyrelsen:

- Årsregnskabet 2023 er færdigt. Nøgletal: ca. 43.000 kr i resultat. Der er brugt penge på husleje og udarbejdelse af en forretningsplan. Egenkapital ca. 275.000 kr. Regnskabet gennemgås på generalforsamlingen.
- Forretningsplanen forventes at blive sendt ud til gennemlæsning i starten af februar. Skriv til Siri hvis du gerne vil give feedback på den. Peter, Dorte, Henrik og Anna melder sig. Siri vil gerne have den klar i tide til at generalforsamlingen kan tage stilling til den.
- **Dato for generalforsamling den 10. marts 2024.**
- Budget 2024: Arbejdsgrupperne skal skrive til kassereren Lilian med de behov som skal med i budgettet, og input til årshjulet skal sendes til Johanne.
- Forslag til vedtægtsændringer sendes ud til kommentering med dette referat.
- Forslag om at etablere en finansieringsgruppe blev ikke vedtaget. Det påhviler dermed fortsat bestyrelsen eller os alle at se efter muligheder og oprette ad hoc finansieringsgrupper.

## Ad. 7 Aktivitetsplan for kurser i 2024 - se vedhæftede plan.

## Ad. 8 Energifællesskaber på Orø v. Siri og Henrik

- Der har været afholdt et succesfuldt borgermøde om projektet med stort fremmøde.

- Genskabet har en central plads i arbejdet med grøn omstilling af forbrug af energi på Orø i kraft af formålet om at være demonstrationshus.
- En gruppe studerende fra AAU har undersøgt mulighederne for grøn omstilling af energiforsyningen på Orø gennem interviews og analyser af BBR. Der kommer en ny gruppe studerende i foråret 2024, som kan gå i dybden med udvalgte dele.
- Der er støttemuligheder til udvikling af projektet. Kommunen er gået ind i arbejdet for et interregionalt projekt med Femern, hvor der er tilknyttet EU-midler, men har behov for en lokalt forankret medspiller.
- Genskabet kan være den lokale forankring, der har ansvaret for konkret vidensformidling. Forslag om at bruge den hvide plade udenfor til: "Opslag om aktivitet, muligheder og forslag om energitiltag på Orø" blev vedtaget.
- Desuden en ide om et energikontor i forsamlingshuset, der skal stå for vidensdeling, og have overblik over hvad der aktuelt arbejdes på i forhold til energiplan/klimaplan for Orø, heriblandt et demonstrationshus.
- Der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af Henrik, Siri, Peter, Birgitte og Anna.

#### **Ad. 9. Evt.**

- Det drøftes om Genskabet skal udvide undersøgelserne af mulige huse til salg med henblik på køb, når det bliver muligt.
- Det drøftes at leje kontoret i forsamlingshuset en gang om

ugen. Det kan være åbent for alle, der gerne vil arbejde på at lave et demonstrationshus.